
Zápis 
z 9. jednání Školské komise RMČ Praha 22 

ze dne 25. srpna 2021 

Zahájení jednání: v 15.30 hodin 
Ukončení jednání: v 17.15 hodin 
Přítomni: Mgr. V. Špalková Kuželová, P. Harantová, Bc. F. Musil, B. Nováková, Mgr. J. Rothová, 
Mgr. E. Vaňkátová; 
Hosté: Ing. et Mgr. M. Konečná, Mgr. J. Měchura, R. Pecáková, PaedDr. P. Ptáček, Mgr. VI. 
Reinerová, Mgr. I. Šormová, L. Štěpánková, Mgr. I. Vodičková, Mgr. VI. Zdobinská, Štěpán Zmátlo 
Omluveni: Bc. H. Hlasová, R. Koutský, Ing. R. Motlochová, Ing. R. Petr, R. Urbanec 
Jednání zahájila předsedkyně školské komise, přivítala všechny přítomné, včetně hostů. 

1) Hlasování o programu, úvod, přivítání 
Program komise byl odsouhlasen. 
Usnesení: 
Komise RMČ Praha 22 schválila program: 
Hlasování: PRO: 5 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Mgr. Veronika Špalková Kuželová 
Jednání zahájila předsedkyně školské komise, přivítala všechny přítomné, včetně hostů. 

2) Projekt hl. m. Prahy 
Mgr. Veronika Špalková Kuželová Eva Jiřička 
Informovaly: 

0 organizaci hl. m. Prahy Kreativní Praha, jejímž cílem je koncepčně rozvíjet kulturu a 
podporovat kulturní a kreativní odvětví. Předsedkyně představila přítomnou Evu Jiřičku, 

které byla oslovena Kreativní Prahou, aby připravila výtvarný workshop pro seniory a žáky 
MČ Praha 22. Obě informovaly o navázání spolupráce organizace s MČ Praha 22 v rozvoji a 
podpoře lokální kultury. Konkrétně v oblasti veřejných prostranství, v Uhříněvsi mezi 
Muzeum Uhříněves a školní jídelnou. Cílem je oživení a zatraktivnění tohoto prostoru formou 
setkávání se mezi všemi generacemi prostřednictvím různých kulturních, zábavných či 

vědomostních programů v době od 25. 9. do 30. 10. 2021. K účasti byli přizváni přítomní 

zástupci škol a organizací, kteří vybranou formou s předstihem obdrží informace o programu 
(kdy a co) s možností účasti, zejména žáků ZŠ. 
Název chystaného projektu je CUKŘIK, který odkazuje k historii místa, kde býval cukrovar. 

3) Zahájení školního roku - uvítání žáků 1. tříd 

P. Harantová 
- Uvítání žáků prvních tříd bude za účasti pana starosty v obou školách 
- V 8.00 v ZŠ Jandusů, v 8. 30. v ZŠ U Obory 

4) Informace ze školských zařízení v MČ Praha 22 

PaedDr. P. Ptáček 

- Škole byl ukončen pronájem dosud využívaných prostor v objektu V Bytovkách 803. Věří, že 

v budoucnu bude moci škola tyto prostory využívat pro svoji činnost. Popřál všem 
bezproblémový nový školní rok. 

Mgr. et Bc. Vl. Zdobinská 



- Řádný zápis dětí do MŠ ukončen. 
- Informovala o průběhu prázdninového provozu, který byl neekonomický. 
- Ve školním roce 2021/2022 do mateřské školy dochází více jak polovina předškolních dětí 

v režimu povinného vzdělávání, za které rodiče nebudou platit školné. Školka bude nižší 
příjem z úplaty za předškolní vzdělávání. Pokud to bude nutné, požádá zřizovatele o finanční 
podporu. Malování, zahradní úpravy. 

R. Pecáková 
- Řádný zápis dětí do MŠ ukončen. 
- Informovala o průběhu prázdninového provozu, který byl rovněž neekonomický. Upozornila, 

že učitelky z důvodu prázdninového provozu nemohly čerpat řádnou dovolenou. Tu budou 
muset do konce kalendářního roku vyčerpat při běžném režimu MŠ. Čerpání dovolených 
v průběhu školního roku má negativní dopad na organizaci chodu školy. Učitelky se musí 
vzájemně zastupovat, narůstají přesčasy a tím se i více čerpá prostředků na platy. 

L. Štěpánková 
- Řádný zápis dětí do MŠ je ukončen. 

- Rovněž informovala o prázdninovém provozu. První dva týdny byla účast 50% z přihlášených 
dětí. Další dva týdny 70%. Rodiče „prázdninové školné" uhradí, ale pak děti do školky 
nepošlou a mnohdy ani jejich nepřítomnost neomluví. Ředitelka školy vždy podle počtu 
přihlášených dětí, rozvrhuje i personální obsazenost „směny" učitelek a ostatních 
zaměstnanců. Pokud je dětí ve školce málo, učitelky vykonávají práci pro školku. Nelze podle 
zákoníku práce nařídit zaměstnancům dovolenou ze dne na den. 

- O prázdninách se opravila střecha — poděkování patří zřizovateli, malovalo se, vyměnily se 
podlahové krytiny a je opravena trafostanice PRE — omítka je s motivy MŠ. Jsou naplánovány 
úpravy terénu v dolní zahradě. 

Ředitelky mateřských škol shodně vyjádřily, že zaměstnanci MŠ vnímají neefektivnost 
prázdninového provozu. Učitelky a ostatní zaměstnanci vnímají potřebu prázdninového provozu, 
ale neomluvenou absenci dětí považují za neúctu k jejich povolání. 

ing. et Mgr. M. Konečná 

Od 1. 9. je navýšena kapacita MŠ a přibylo nové místo výkonu. 
T.č. se odhlašují děti z mateřské školy. 
K prázdninovému provozu potvrdila, že účast je vždy nižší, než kolik dětí rodiče přihiásí. 

Školka má již několik let prázdninový provoz dva týdny v červenci. Problém s uzavřením MŠ 
Po dobu hlavních prázdnin mohou mít samoživitelky. Jedná se o jednotky případů. 

Mgr. I. Šormová 
Informovala o organizaci výuky pro všechny předměty. 
Poděkovala ředitelce ZŠ U Obory za pronájem prostor. 
Poděkovala za případnou možnost pronájmu prostor k činnosti školy od Domu Um při 
omezení pohybu cizích žáků v ZŠ. 
Informovala o právě probíhající rekonstrukci v objektu, který má škola pronajatý od MČ 

?raha — Královice. 
Mgr. Jiří Měchura 

Poděkoval zřizovateli za rekonstrukci hřiště, která se v těchto dnech úspěšně dokončuje. 

Byla opravena i menší sportovní hřiště. 

Ředitel školy informoval, že má stále nedostatečné vnitřní prostory na výuku Tv. Apeloval na 
zřizovatele, aby činil kroky k získání pozemku 21/6 a výstavbě tělocvičny za novou přístavbou 

školy. 
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- 6. 9. a 13. 9. (pro 5. třídu) proběhnou volby členů do školské rady. Volit budou zákonní 
zástupci nezletilých žáků. 

- Škola plánuje 26. 3. 2022 školní ples a 24. 6. 2022 školní akademii. 
- Škola bude žáky prvních tříd testovat 2.9. 
- Ředitel školy se dotázal, jaké jsou možnosti příspěvku na stravování, zda lze příspěvek od MĚ 

využít i do jiných subjektů než ŠJ. Bylo mu sděleno, že příspěvek lze vyplatit pouze na 
stravování v ŠJ. 

Mgr. I. Vodičková 
Škola bude testovat žáky prvních tříd 1. 9. 
Poděkovala zřizovateli za vybudování třídy pro žáky první třídy a rekonstrukci školního hřiště. 

- 7. a 8. 9. proběhnou volby do školské rady. 
- Ředitele Domu Um požádá o možnost pronájmu prostor v objektu V Bytovkách na dělené 

hodiny Aj. 
V září žáci 6. ročníku vyjíždí na kohezivní výjezd; žáci 7. a 9. ročníku vyjíždí na školu v přírodě. 

Mgr. et Mgr. Vaňkátová 
- Požádala o možnost financování dopravy žáků na kohezivní pobyt z rozpočtu zřizovatele. 

Bude prověřeno. 
F. Musil, DiS. 
- Konstatoval, že od 4.2. nebyla členům školské komise i přes opakovanou urgenci a slib 

radního Koutského zaslána aktuální verze demografické studie, která je nutná pro plánování 
kapacit pro další školní roky zvláště s ohledem na velikou developerskou aktivitu a z ní 
vyplývající tlaky na kapacity pro budoucí nově nastěhované občany. 

- Dále se detailně zeptal na aktuální stav školských investičních akcí — Polyfunkční dům 

Pitkovice, MŠ V Bytovkách a ZŠ Romance. 
- Pan radní panu Musilovi ve všech třech případech sdělil postoje RMČ a konstatoval, že 

konečné slovo bude mít ZMČ, které rozhodne jak dále bude MĚ v rámci těchto projektů 

pokračovat. 
- Po odpovědích radního pana Zmátla konstatoval, že není spokojen s tím, jak po změně 

!koalice na MĚ dochází k termínovým prodlevám — např. s vypsáním JŘBÚ na projektu ZŠ 
Romance. 

Š. Zmátlo 
- Odpovídal na dotazy o investicích ve školství - odblokování stavby Polyfunkčního domu se 

zázemím pro MŠ a výhledově i pro ZŠ bude předmětem jednání na zasedání ZMČ. 
- V realizaci dalších investic se pokračuje. 
Různé: 

- Organizace školního stravování bude projednána 27. 8. 2021 s ředitelkou školní jídelny 
v kanceláři tajemníka. Školy požadavky e-mailem nebo osobně. 

- Ředitelé shodně informovali, jak není snadné najít, přijmout dobrého pedagoga. 
- Ředitelky mateřských škol vypracují do 10. 10. zhodnocení prázdninového provozu. 
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